
1 
 

Protokół 

z XXIII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 19 stycznia 2017r. 

 

Posiedzenie XXIII Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXIII Sesję Rady Gminy Sadlinki”.  

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: P. Wójt, radnych sejmiku 

województwa pomorskiego Piotra Widza i Arwida Żebrowskiego,  radnych,  sołtysów.             

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 12 radnych (nieobecni: Lucyna Ramza-

Dudek, Grzegorz Kopecki, Mirosław Zdankiewicz), w związku z czym Przewodniczący Rady 

Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu).  

W. Berent -  Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek posiedzenia. Poinformował, że 

do porządku obrad zostanie wprowadzony punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2017r. 

Radni wyrazili zgodę i jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie radnych sejmiku województwa pomorskiego Piotra Widza i Arwida 

Żebrowskiego. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2017r. 

6. Przedstawienie sprawozdań Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Sadlinki 

za 2016r.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Sadlinki na 2017 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji stałych Rady Gminy Sadlinki na 

2017 r. 

9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XIX/120/2016 Rady Gminy Sadlinki z dnia 

15 września 2016r. w sprawie przystąpienia do partnerstwa w projekcie pn.: 

„Pomorskie Partnerstwo dla rozwoju e-usług” przewidzianym do realizacji w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój Działanie 2.18 Wysokiej jakości 

usługi administracyjne. 

10. Przyjęcie protokołu z obrad XXII Sesji Rady Gminy. 
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11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 

Ad. 2. 

P. Widz – radny sejmiku województwa pomorskiego – podziękował za zaproszenie. 

Wyjaśnił, że nic się nie zmienia w zakresie finansowania w budżecie zaplanowanym              

w 2016r. Oszczędności przetargowe wynikające  z realizacji i drogownictwa oraz 

oszczędności, także z zimowego utrzymania dróg. Kwidzyn – Prabuty – cykl wieloletni. Cykl 

jednoroczny – łaty usterek na drogach  i odcinkowy. Dopóki śnieg leży, niczego nie 

przewidzimy. Najważniejsze inwestycje - droga 521 – odbędzie się spotkanie wójtów            

w sprawie tej drogi. Samorząd Województwa Pomorskiego nie ma takich środków. 

Inwestycja ta jest szeroko zakrojona (zatoczki, chodniki, ścieżka rowerowa). Innych 

remontów nie planuje się. Środki unijne dopóki są, będziemy je wydawać. Nie wiemy, czy 

droga 611 będzie modernizowana ale chyba realnie myśląc nie będzie tu nic robione.             

W budżecie samorządu województwa pomorskiego środków na to zadanie nie ma. Środki 

zapisane są w regionalnych, operacyjnych programach unijnych. Remonty zostały w 2012r. 

zaplanowane, oparte są o badania średniodobowego ruchu pojazdów. Nie nastraja to 

optymistycznie – 16 odcinków dróg mierzonych raz na 5 lat leży w powiecie kwidzyńskim – 

510 przejazdów średnio na dobę. Pada zarzut, że tam, gdzie mieszka Marszałek, tam są drogi 

remontowane, czyli Kaszuby tak, Powiśle nie. To nie jest prawdziwe, po prostu jest inna 

przejezdność.  Ta sytuacja się nie zmienia jeśli chodzi o przejezdność dróg na naszym terenie. 

Mamy tu słabą przejezdność. Składałem wnioski do Marszałka aby wyremontować drogi na 

naszym terenie. Inwestycja do Malborka zabrała najwięcej pieniędzy. Radni z innych 

okręgów też mają swoje oczekiwania, gdzie jest większa przejezdność. Dobrze byłoby przejąć 

te wyremontowane drogi. Kto miałby zapłacić za ten remont, ulica Hallera jest teraz w trakcie 

remontu - 532. Przejęcie dróg jest dobre, bo gmina najlepiej wie, co się na takiej drodze 

dzieje, które drogi remontować. Wszystkie te drogi stanowią taki ogon. Ta cała sieć dróg 

wojewódzkich, często nie powinna być drogami wojewódzkimi. 

A. Żebrowski – radny sejmiku województwa pomorskiego – złożył życzenia: sukcesów    

w nowym roku aby radnym spełniło się wszystko. Dodał, że to co radny Piotr Widz mówił, to 

wszystko prawda. Głównie chodzi o przepustowość. Badania są przeprowadzone i tu 

dyskutować nie możemy. Kwestia poprawy nawierzchni nie jest uzależniona                           
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od przepustowości ale od stanu dróg. Chociaż jesteśmy z różnych ugrupowań lobbujemy        

te drogi, tu całkowicie się zgadzamy. Będziemy się starać nadal. Z tymi problemami borykają 

się mieszkańcy gminy Kwidzyn, Gardeja. Ten problem nie przestanie istnieć w tym rozdaniu. 

Pani Wójt i Pan Przewodniczący bardzo zabiegają o remonty dróg. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – radny P. Widz powiedział, że przepustowość wzrasta 

ale te drogi wojewódzkie na naszym terenie nie były remontowane od kilkudziesięciu lat. 

Nasze drogi wogóle nie są remontowane. Te drogi już przypominają Camel Trophy. 

Gościliśmy na poprzednich sesjach przedstawiciela Zarządu Dróg Wojewódzkich Kierownika 

Rejonu w Sztumie. Kryterium przejezdności nie jest sprawiedliwe. 

M. Tadejewski – radny – Panie Piotrze kto wymyślił, że w Bronisławowie, Okrągłej Łące są 

to drogi wojewódzkie, to powinny być drogi powiatowe i gminne. Do tej pory budowano 

autostrady A1, trudno, autostrada była najważniejsza. Teraz czas na przejście do dróg  

powiatowych czy gminnych. 

A. Michalska – radna – jestem mieszkanką Okrągłej Łąki i nasza miejscowość                    

ma ogromnego pecha. Przebiegają przez nią dwie drogi i obydwie są wojewódzkie. Od kilku 

lat zabiegałam o to, aby droga 611 stała się bezpieczna i przejezdna. Droga 611 była 

remontowana jak byłam jeszcze dzieckiem. Zamiast naprawy pojawiły się znaki informujące 

o ograniczeniu prędkości a pobocza są w strasznym stanie. Pojawiają się coraz większe dziury 

w asfalcie. Mostek się zapada pomiędzy Okrągłą Łąką a Bronisławowem. Na zakręcie 532- 

ten zakręt to jest tragedia. Pobocza na zakręcie są straszne, są dziury w asfalcie. Mam taką 

prośbę, chociaż ten zakręt – proszę wspomnieć o tej miejscowości. Przewoźnik zrezygnuje      

z jazdy ze względu na trud przejechania. 

J. Piskor – radny – nie można mówić, że droga  w Okrągłej Łące to nie jest wojewódzka, to 

jest pomysł na spychówkę. Buraki cukrowe i inne towary są wywożone stąd, drogi, którymi 

dojeżdża się do województwa. Za mało jest pan zaangażowany w to. Droga do Prabut nie tak 

dawno była remontowana. Mam taką sprawę, że  w Kwidzynie zabrano zamiejscowy urząd 

ds. paszportów. Pan Fortuna i  urzędnicy powiatowi mają wozy i sobie ten paszport zrobi        

a taki zwykły człowiek ma problem, musi poświęcić dużo czasu i pieniędzy.  

W. Wierciński – radny – jak się skończą środki unijne, to co później? 

J. Gutmański – radny – moje takie przemyślenie, może te pomiary na Kaszubach (to są 

rejony turystyczne) są robione latem, kiedy są turyści. Zimą od opadów śniegu, w jakim 
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czasie można zgłosić – żeby odśnieżać drogę? Droga Sadlinki – Gardeja nie jest do końca 

zrobiona. 

E. Krajewska – Wójt – zapraszam państwo i panów na rozmowę ze mną. Jeżeli chcielibyście 

współpracować z Wójtem, zapraszam. Mówimy o zrównoważonym rozwoju województwa. 

Pewne drogi muszą być remontowane, dlatego nie można wyłączyć pewnej części 

województwa. Jestem przeciwnikiem klasyfikowania. Marszałek obiecał, że ta inwestycja 

miała być skończona w ciągu dwóch lat. Gmina wykorzystuje wszystkie możliwe środki 

unijne. Państwo uchwalacie budżety, powinniście wiedzieć na jakie drogi będą środki. Projekt 

budowy drogi jest już skończony Sadlinki – Gardeja, mocno naciskałam Wójta. Jeżeli chodzi 

o dofinansowanie dróg – gmina musi dofinansować wszędzie a ta druga strona właściwie 

nigdzie. To, co się mówi o 524 – zasadne, my się dzielimy. Nie można zmuszać gmin do 

współfinansowania dróg, ja nie mogę konkurować z gminą Kwidzyn o czym ja zawsze 

mówię, bo jesteśmy na końcu, jeżeli chodzi o budżet na jednego mieszkańca.  Jeżeli chodzi    

o pozyskiwanie środków „Schetynówek” – składałam wniosek ale został odrzucony ze 

względu na małą liczbę mieszkańców. Niektóre gminy niestety mogą ubiegać się o środki na 

drogi. Może punktacja będzie inna. Jeżeli chodzi o klasyfikację dróg – to nie od nas zależy – 

jest rozporządzenie. Mamy przyjmować drogi nie wyremontowane? Powinniście przychodzić 

do nas z propozycjami.  

M. Majsak – radna – chodzi o drogę wojewódzką od Nowego Dworu do Kwidzyna, kiedy 

będzie modernizowana w najbliższym czasie? 

B. Wiącek – radny – my zauważyliśmy, że przejezdność nie jest tak istotna, jesteśmy takimi 

samymi ludźmi jak kaszubiacy i też chcemy się przemieszczać.  Pytanie do   P. Piotra – kiedy 

będzie modernizowana ta linia kolejowa i kiedy zostanie wprowadzona komunikacja 

zastępcza? Chodzi mi również o biały mostek 532 proszę o naprawę. Czy jakiś przedstawiciel 

naszego województwa wybrał się do Indii na poszerzenie naszej współpracy gospodarczej, 

jak to było w przypadku innych województw? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – my jako gmina staramy się dbać o pobocza, często 

kosimy,  z własnych środków robimy to. Nie jest tak, że my coś chcemy a nic od siebie nie 

dajemy. 

P. Widz – ja nie wyznaję, że się nie da, mówimy o aktualnej sytuacji. Nikt nie planuje dłużej 

niż na jedną kadencję. Planując wszystkie te  inwestycje musimy liczyć się z budżetem – 70 



5 
 

mln na drogi. Pan Przewodniczący mówił, że przejezdność nie jest istotna, istotny jest stan 

dróg ale na drogi z większą przejezdnością też nie ma pieniędzy. Przejezdność jest niezwykle 

istotna. To jest populizm kiedy się mówi, że Marszałek z Kaszub, to tam się naprawia drogi. 

Mając tak mało środków, komu na to dać? Trudno coś zaplanować na 4 – 5 lat. Pani Wójt 

dotknęła ważnej sprawy. Tu nastąpiło nieporozumienie, ja nie proponowałem przejęcia dróg 

wojewódzkich. To jest bardzo odważna decyzja Zaproponowałem, żeby zacząć rozmawiać. 

Dzielenie moje, twoje mija się z celem, bo wszyscy pracujemy dla społeczności lokalnej. 

Warto rozważyć i podyskutować o tym rozwiązaniu. Te drogi wojewódzkie, które nie łączą 

tych dróg, ośrodków, to są drogi lokalne. Metodyka badania dróg, przejezdność jest różna 

(pora roku, dnia) i wystawia się średnią. Ustala się z tego pewną średnią Kwidzyn – Sadlinki 

– 524 samochody na dobę. Czy będą jeszcze jakieś środki, nie wiem. W chwili obecnej nasz 

zarząd wydaje środki najbardziej efektywnie w kraju. Ci, którzy najszybciej, najefektywniej 

wydadzą środki mogą sięgnąć z krajowej rezerwy wykonania. Być może dostaniemy te 

środki. Jeżeli chodzi o biuro paszportowe, ponowię ten wniosek, już wcześniej 

interweniowałem. To nie jest problem tylko paszportów, chodzi również o NFZ, orzecznik 

niepełnosprawnych wrócił chyba do Kwidzyna? My nie decydujemy ile dostanie RZGW. Ten 

budżet jest gorszy, czy będzie lepszy za rok, dwa, nie wiem. To nie tak, że my nie chcemy 

współpracować z państwem, my z Arwidem działamy w jednym obszarze powiatu. 

A. Żebrowski – ja jestem gotowy do rozmowy i zawsze do dyspozycji. Jeżeli chodzi              

o paszporty, będziemy działać. Jeżeli chodzi o Indie, nie wiem,  sprawdzę to. Nie znany mi 

jest ten temat. 

M. Tadejewski – radny – niech pan sobie weźmie do serca słowa P. Wójt -  zrównoważony 

rozwój. 

A. Żebrowski -  tu się z P. Wójt zgadzam. Rozmawialiśmy właśnie z Piotrem o równości 

szans w dostępie do dóbr kultury. Proponowałem obniżyć proporcjonalnie ceny biletów np.          

z uwagi na odległość. Spróbujmy aby te instytucje kultury wyruszyły do nas.  Kiedyś do szkół 

przyjeżdżali np. pieśniarze operowi a teraz rzadko.  Łatwiejszy dostęp do służby zdrowia. My, 

mieszkańcy na końcu województwa nie mamy szansy na dotarcie, mamy nawet mniejsze 

szanse na przeżycie. Obiecujemy z Piotrem, że będziemy o to zabiegać. 

A. Michalska – radna – niech Wam będzie leżała Okrągła Łąka na sercu.  
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P. Widz – linia 207 – udzielę odpowiedzi na pytanie, remont będzie rozpoczęty w tym roku. 

Pojawiają się informacje, że zostanie zamknięta linia do IP. To powoduje perturbacje Będzie 

remontowana stacja Kwidzyn, potem pozostałe stacje. Grudziądz - Kwidzyn to jest przebieg 

linii województwo kujawsko – pomorskie. Będzie szereg przystanków. Będzie na pewno 

komunikacja zastępcza, od połowy roku się poprawi. Przyglądamy się  różnym gminom, 

gminy są różne i różnie powinny być też traktowane. Gminy mają różne dochody. Dobra wola 

to jest droga do dyskusji. 

B. Wiącek – radny – mam uwagę odnośnie dóbr kultury – są takie debaty polityczne               

i występują m.in. przedstawiciele różnych zakątków województwa np. Robert Biedroń, 

burmistrz Pelplina. Byli różni związani z samorządem, nie było nikogo z Powiśla. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował radnym sejmiku województwa 

pomorskiego za przybycie i wyczerpujące wypowiedzi, życząc sukcesów, oraz żeby byli 

ambasadorami naszej gminy.  

Ad. 3. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – na jakim etapie są inwestycje, które były realizowane 

w zeszłym roku – czy został już zakończony odwiert wody i  czy została zakończona 

inwestycja - remiza w Nebrowie Wielkim? 

Ad. 4.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  wiem, że spotykała się Pani z Komendantem 

Powiatowej Straży, czy dotyczyły  zakupu nowego samochodu te spotkania czy też włączenie 

do krajowego systemu? 

E. Krajewska – Wójt – nasze spotkania to nie tylko kurtuazja ale tak, rozmawiałam               

o dofinansowaniu ale nie tylko. 

Ad. 5.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2017r. 

G. Podgórska – Skarbnik – omówiła uchwałę dotyczącą zmiany budżetu na 2017r. 
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B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXIII/149/2017 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Sadlinki na 2017r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 6.  

Przedstawiciele poszczególnych komisji przedstawili sprawozdania z działalności w 2016r. 

Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXIII/150/2017 w sprawie uchwalenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sadlinki na 2017r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie planu 

pracy Komisji stałych Rady Gminy Sadlinki na 2017r. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXIII/151/2017 w sprawie planu pracy Komisji 

stałych Rady Gminy Sadlinki na 2017r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXIII/152/2017 o zmianie uchwały Nr 

XIX/120/2016 Rady Gminy Sadlinki z dnia 15 września 2016r. w sprawie przystąpienia do 

partnerstwa w projekcie pn.: ”Pomorskie Partnerstwo dla rozwoju e-usług” przewidzianym do 

realizacji w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój Działanie 2.18 

Wysokiej jakości usługi administracyjne. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXII Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 12 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 11. 

E. Krajewska – Wójt – jedna i druga inwestycja jest zakończona, zakończona była w 2016r. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czyli ten odwiert wody już działa w 100%? 

E. Krajewska – Wójt – przyłączenie wody jeszcze się nie odbyło ale inwestycja się 

zakończyła. Latem woda  w pełni zasili mieszkańców. 

Ad. 12.  

J. Piskor – radny – kiedy będzie następna sesja? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – komisje 13 lutego 2017r. a sesja 16 lutego 2017r. 

Kogo zapraszamy, oczekuję propozycji? 

E. Krajewska – Wójt – ja bym kolejny raz zaprosiła Starostę. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – myślę, że tak. 

M. Tadejewski – radny – przedstawicieli Energi. 

J. Gutmański – radny – moja propozycja jest taka, żeby zaprosić Kierownika Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, nie musi być teraz, proponuję na marzec. 

E. Krajewska – Wójt -  zwróciła się do „Działajmy Razem” odnośnie wpisu na Faceeboku. 

To niby jest drobiazg. Ukazują się informacje, że wnioskowaliście o boisko. Bardzo bym 

chciała, żebyście nie pisali nieprawdy, rzeczy, które nie były waszym pomysłem proszę nie 

pisać. Ja mówiłam o boisku od dwóch lat, o samochodzie strażackim od 3 lat. Proszę nie pisać 

nieprawdy.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – my wszyscy wnioskowaliśmy o ten budżet. Zarówno 

w poprzednim jak i w tym roku pisaliśmy o boisku wielofunkcyjnym. Informacja dotyczy 

wszystkich radnych. To nie jest tak, że zarzuca nam Pani nieprawdę. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli piszecie, to piszcie, że wszyscy. Proszę o rzetelną informację. 

J. Piskor – radny – ja wiem tylko tyle, że przewodniczącym koła jest Wojciech Wierciński,  

a Pan Berent jest rzecznikiem, bo już się pogubiłem. Jeżeli przewodniczący koła nic nie 

mówi? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – każdy jest przedstawicielem, może podjąć ten temat. 
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B. Wiącek – radny – to jest trochę przykre, że nie możemy się pochwalić czymś, na czym 

nam zależało a druga sprawa jest taka, nie czujemy się docenieni do końca. Wydaje P. Wójt 

gazetkę, czy gmina i też  nasze rzeczy, pomysły też nie są doceniane, nie są brane pod uwagę 

i dlatego chwalimy się na stronie internetowej. To są nasze osiągnięcia i tym się chwalimy,      

z których jesteśmy bardzo zadowoleni. 

B. Formela – Sekretarz Gminy – nie jest to zgodne z prawdą, ponieważ wszyscy przynoszą 

materiały do gazetki, pan nic nie przyniósł. Proszę przynieść, będzie zawarte.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – Pani Wójt ma swoje racje, my mamy swoje racje. 

Wszystkim radnym zależy na zrealizowaniu wszystkich projektów, które przygotowała          

P. Wójt do realizacji. Ten budżet jest rozwojowy i ma Pani w pełni nasze poparcie do 

przedstawionych przez P. Wójt inwestycji. Proszę pamiętać o oświadczeniach majątkowych. 

Podziękował Dyrektorowi Szkoły za XII Festiwal kolęd i pastorałek, nauczycielom, 

pracownikom za profesjonalne przygotowanie. Dzięki temu festiwalowi nasza gmina jest 

rozpoznawana w województwie i nie tylko. Dodał również aby bardziej to wydarzenie 

reklamować, brakuje plakatów. 

Przewodniczący Rady o godzinie 17
45 

zamknął posiedzenie obrad XXIII Sesji Rady Gminy 

Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 

 

 

 

 


